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Za višjo dodano vrednost 
o"ržava vlaga 85 milijonov evrov v lesnopredelov~lno industrijo. Gre za enega največjih investicijskih 
ciklov v panogi, pravijo na gqspodarskem ministrstvu. 

ALEŠ SEN~ŽITNIK 

Ljubljana - Minister za go
spodarstvo, turizem in šport 
Matjaž Han in minister za 
okolje, podnebje in energijo 
Bojan Kumer sta v 1>9nede
ljek s podpisom še zadnjih 
pogodb v okviru javnega raz; 
pisa za investicije v lesno-· 
predelovalna podjetja zag
nala investicijski_ cikel, ki bo 
po pričakovanjih eden naj- · 
v~ih v slovenski lesnopre
delovalni industriji doslej. · 

Skupaj sta ministrstvi za
_gotovili 37 ·milijonov evrov 
državnih sr~dstev, s orne~ 
so podprli 62 investicij v. 
lesnopredelovalnih , podje
tjih, med njimi tudi v neka_- · · 
terih gorenjskili. »S tem in- V letu ·2021 smo v izdelke'!"' neene,getsko rabo predelali 1,6 milijona i,;,bičnih ;,,.,!rov okroglega 
vesticijskim ·ciklom bomo lesa, kar znaša dobro polovico od Ia$1avljenega cilja. Fotografija je simbolična. ir .. ~eon,;_~= 
povečali produktivnost in 
kapacitete slovenskih pod- vrednost . I?-a zaposlenega primer zunanji deli stavb ali 
jetij za predelavo lesa in in- pa se je poveG!la za 96 od- pohištvo,« je še dodal. · 
tenziyirali proizvodnjo le- stoikov na 42.363 evrov,« Za javni razpis za spodbu-
senih izdelkov z višjo doda- je ··strnil gospodarski mini- janje vetje ·predelave lesa za 
no vrednostjo, kot so notra- ster, ki meni, da je potenci- hitrejši prehod v podnebno 
nje in stavbno pohištvo, le- al za na~jnji razvoj panoge · nevtralno družbo, ki je bil 
seni objekti, hiše,« je ob tem _še velik. Za glavni izziv je ·na- objavljen lani ·spomladi, je 
povedal Han, ki je pouda- vedelustreznooskrbolesnih bilozagotovljenih28milijo-
ril ·tudi stanje v panogi, ki · podjetij z lesno surovino ter nov evrov iz Načrta za okre-
»je mnogo boljše, kot je bilo veqo predelavo domalega vanje in odpornost, doda-
pred d~tin)j leti«. .,;, •. ,,Jtsa_v konb!e izde)ke z v:iso- tnih ·devet .milijonov, evrov · 

»Po ·za~jih' p6'd7tkih iz· kef'd6daiii{ vr~ootj;;-:_ tudi.'. pa iz Sklacla, ·za .podnebne· 
leta ?-021 je bilo v dejavno- z uporabo lesa pri gradnji. spremembe. · 
stib primarne predelave lesa -Po mnenju ministra Bo- · Generalni direktor Direk-
in proizvodnje pohištva sku- jana Kumra bogastvo Slo- torata za lesarstvo na Mini-
paj skoraj 2.590 poslovriih venije z gozdovi daje poten• strstvu za gospod.ustvo, tu-
subjektov, ki so zaposlcivali _. dal za trajnostno izkorišča- rizem in šport Darko Sajko 
dobrih 13 tisoc ljudi in us_tva- nje lesa. ,;Les bo v prihod- je predstavil tri leiošnje raz-
rili za 1,8 milijarde evrov čis- . nje imel pomembno vlogo pise za les!'opredel<ivalno 
tega prihodka od prodaje. V pri proizvodih z višjo doda- panogo. ·Prvi je že zaključen 
primerjavi z letom 2010 so ito vrednostjo. Pomemben in je namenjen dvigu različ-
se prihodki od prodaje pove- bo pri gradnji les~nih stavb nih kompetenc v podjetjih. 
čali za 60 odstotkov, dodana in lesnih izdelkov; kot so na . Drugi, v višini 1,5 milijona 

evrov, bo namenjen za inve
sticije mikro podjetij v lesno
predelovalni panogi. Pri tret
jem razpisu pa bo ministr
stvo s pomočjo sredstev EU 
spodbujalo razvoj in izdela
vo novih izdelkov iz lesa. Vi
šina razpisanih sredsiev pa 

_ bo v prvi fazi znašala II mili
jonov evrov. 

V skladu s Slovensko 
dustrijsko -strategifo 
2030, želi država med 
gim povečati pril1odke 
prodaje v panogi na 2,5 mili-. 
jarde evrov letno Qeta 202i: 
1,8 milijarde) in poveča
ti predelavo okr_ogl~a lesa 
v izdelke s -čim višjo doda
no vrednostjo na tri inilijo
ne kubičnih metrov letno. 
V letu 2021 snio dosegli 1,6 
milijona kubičnih metrov. 

O izzivih lokalnega gospodarstva 
Predstavniki medvoških ·podjetij so se z županom Nejcem Smoletom pogovarjali o aktualnih vprašanjih 
razvoja lokalnega g·ospodarstva. 

ALEŠ SENOŽETNIK 

M_edvode - Na povabilo žu. 
paria Nejca Smoleta se je v 
sredo v medvoškem kultur
nem domu zbralo .kakšnih · 
15 predstavnikov najveqih 
medvoških gospodarskih 

: -družb. Na srečanju, ki je po: 
tekalo prv:ič po letu 2018, je · 
župan _zbranim predstavil v 
minulem mandatu izvedene 
projekte ternačrtovaneinve- · 
sticijev prihodnjih letih. Naj
več razprave je vzbudilo dol
gotrajno umeščanje v pros
tor. Občina je namreč v fazi 
sprememb in do1>9lnitev ob
&:,skega prostorskega nacr-' 
ta, a so tako župan kot neka
teri izmed prisotnih gospo
dars tvmikov potarnali, da 
postopki tiajajopredolgo. Pri 

tem je Smolepoudaril,da jev 
oblini še velik del nepozida
nih stavbnih zemljišč. »Dr
žava nima posluha za širitve, 
dokler ne zgostimo pozidave 
oi. se odločimo, kaj bomo z 
nepozidanimi zemljišči,« je 

poveda,l župan in poudaril 
tudi; da bo občina v ·prihod
nje · prodajala lastna zem
ljišča na območju občinskih 
obrtnih con, kar je prilož- · 
nosi tudi za lokalna podjetja, · 
ki si želijo širitve. Izkupiček 

prQdanih parcel nameravajo 
nameniti za gradnjo Osnov
ne ·šole, Preska, ki s skoraj 
1 5-milijons)ciin . finan&im' 
vložkom predstavlja najve
čjo finančno investicijo obči
ne v prihodnjih letih. 
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DOBRO JE VEDETI 

Začasno in občasno delo 
upokojencev 
Cvrro ZAPLOTNIK 

Ministrstvo za delo, dru• 
žino, 'socialne zadeve ill 
enako možnosti je febru
arja izdalo ddredbo, s ka
tero je višino· urne postav
ke za začasno ali občasno 
delo upokojencev uskladi
lo z višjim zneskom bru
to minimalne plače, ki ve
lja od novega_ leta dalje. Po 
tej odredbi bo najnižja bru
to urna postavka od letoš-· 
njega 1. marca do 29. fe
bruarja prihodnjega leta 
znašala 6,92 evra, višina 
dohodka za opravljeno za
časno a:li občasno delo pa 
v seštevku v koledarskem 
letu 2023 ne sme prese
či 10.346,52 evra. Upoko
jenci lahko opravijo v ko
ledarskem mesecu najve_č 
šestdeset ur začasnega ali 
občasnega dela, izjemoma 
lahko tudi devetdeset ur, 
vendar največ trikrat v ko
ledarskem letu, pri tem pa 
seštevek ur v koledarskem 
letu ne sme preseti 720 ur. · 
Delo lahko opravljajo pri 
več delodajalcih hkrati, ne
izkoriščenih ur iz pretekle
ga koied·arskei:a meseca pa 
ne sme.jo prenašati v nas-
Jednji mesec. 1 

., _ , : 

Zakon o ureianiu trga 
delatudi delodajalce omeju
je glede števila ur začasnega 
in občasnega_dela upokojen
cev .. Pri delodajalcu brez za
poslenih lahko upokojenci 
opravijo v koledarskem me
secu ·največ šestdeset ur za
časnega ali občasnega dela, 
pri tistih, ki imajo od enega 
do deset zaposlenih, največ 
sto ur dela, pri delodajalcih, 
ki zaposlujejo od deset do 
trideset delavcev, največ 150 
ur - in tako dalje. Izjeme ve
ljajo le za delo pri nevladni 
organizaciji, ki deluje v lav
nem interesu. 

Upokoje,;ci na . podla
gi začasnega ali o~časne
ga dela niso obvezno po
kojninsko in iitvalidsko za
varovani, dodaten dohodek 
ne vpliva na itlivanje pokoj
nine. se pa všteva v osnovo 
za izračun dohodnine. 

Poleg začasnega ali obča
snega dela lahko upokojen
ci opravljajo delo na podlagi 
pogodbe civilnega prava (av
torske, podjemne ali man
datne pogodbe), osebno in 
dopolnilno delo,_kratkotraf• 
no delo, ,dopolnilno dejav
nost na kmetiji ter funkci
fo družbenika, prokurista 

. iit po~lovi,!fne osebe:· ' · 

Manj prijavljenih na zavodu za zaposlovanje 
Kra~j - Po podatkih kranjske območne službe Zavoda za za
poslovanje je.bilo konec februarja na Gorenjskem registriranih 
3.312 brezposelnih oseb. To je 19,8 odstotka manj kot februarja 
lani in. 4,8 odstotka manj kot januarja. Brezposelnost se je 
torej tako na mesečni kot na medletni ravni znižala bolj kot 
v državi;kjer smo v primerjavi z lanskim februarjem beleži-
li 17,6 odstotka ·manj brezposelnih, v primerjavi z letošnjim 
januarjem pa 3,6 odstotka manj. V zadnjem letu se je delež · 
brezposelnih najbolj znižal na-območju jeseniškega urada za 
delo, kar za 28,6 odstotka. Sledi kranjski urad za delo, kjer je 
19,7 odstotka manj prijavljenih, terradovljiški (18), škofjeloški 
(16,5) in tržiški (11,3). Denarno nadomestilo je januarja preje
malo 1 .677 oz. s laba poloyica brezposelnih oseb, prijavljenih 
na Gorenjskem. Stopnja registrirane brezposelnosti je na Go
renjskem po podatkih St~tistilnega urada .:lecembra znašala 

. 3,4 odstotka, v Sloveniji pa 5,4 odstotka. -.· 

Posvet o pokojninskem sistemu 
Ljubljana-Gospodarska zbornica Slovenije skupaj s partnerjem, 
Združenjem družb za upravljanje investicijskih skladov, v torek 

. dopoldne pripravlja posvet z okroglo mizo na temo Vzdržen . 
pokojninski sistem - Rešitve za Varnejšo ·starost. Zbrane bo 
med drugim nagovoril tudi minister za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti Luka Mesec, analitik Bojan Ivanc bo 
predstavil izzive zagotavljanja vzdržnosti pokojninskega siste-

. ma, Aleš Berk Skok z Ekonomske fakultete pa institucionalne_ 
vidike· učinkovitega varčevanja. V okviru okrogle mize bodo 
SJ>govorniki soocili stališča glede ključnih rešitev, prednosti in 
s labosti, ki jih prinaša napovedana pokojninska reforma. 

Zavarovalnici povečali prihodke 
Ljubljana- Po nerevidiranih podatkih je Skupina Triglav lani 
povečala prihodke za deset odstotko'v na 1,6 milijarde evrov in 
ustvarila 134,5 milijona evrov dobička pred obdavčitvijo, kar je 
en odstotek ~eč kot leto prej, so pred dnevi"sporoci[i iz družbe in · 
komentirali, da fe rezultat nad pričakovanim. Prihodke je s 732,7 
milijona evrov v letu 2021 na 753,6 milijona evrov v lanskem letu 
po~ečala tudi Zavarovalna s~upina Sava, ustvarila: pa je 68,2 
milijona evrov čistega dobička, kar je 10,4 odstotka manj kot v 
predhodnem letu. Kljub temu je bil dobiček nad pričakov~nim. 


